
 PROTOKÓŁ NR XXVII/08

Z XXVII SESJI 

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,

która odbyła si  17 lipca 2008 rokuę

w sali konferencyjnej Urz du Miejskiego w Kowarach.ę

           Przewodnicz cy Rady Miejskiej,  Tadeusz Cwynar – przywitawszy zebranych orazą  

stwierdziwszy prawomocno ć obrad -  o godzinie 9:07 otworzył XXVII Sesj .  W posiedzeniuś ę  

uczestniczyło 12 Radnych (nieobecni usprawiedliwieni: p. Bierowski, p. Mazurak, p. Nowicki - 

zał cznik nr 1), co wobec ustawowego składu Rady, wynosz cego 15 osób, stanowi quorum. ą ą

Nast pnie odczytał porz dek obrad (zał cznik nr 3), który – poddany pod głosowanie - przyj tyę ą ą ę  

został jednogło nie, a przedstawiał si , jak poni ej.ś ę ż

1. Otwarcie Sesji.

2. Przyj cie porz dku obrad.ę ą

3. Sprawozdanie z prac mi dzy sesjami:ę

- Burmistrza,

- Przewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Wiceprzewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Przewodnicz cych Komisji,ą

- Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK,

- Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie Nysa.

4. Pytania i interpelacje.

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

a)zatwierdzenia  najni szego  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  warto ci  jednego punktu  wż ś  

złotych  w  tabeli  wynagrodzenia  zasadniczego  i  dodatków  funkcyjnych  dla  pracowników 

Zarz du Eksploatacji Zasobów Komunalnych w Kowarach;ą

b)zatwierdzenia  najni szego  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  warto ci  jednego punktu  wż ś  

złotych  w  tabeli  wynagrodzenia  zasadniczego  i  dodatków  funkcyjnych  dla  pracowników 

Miejskiej Słu by Ratowniczej;ż

c)wyznaczenia  przedstawiciela  Gminy  Kowary  do  Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego 

„Nasze K ty” Sp. z o.o.;ą

d)zmian w bud ecie miasta na 2008 rok.ż

6. Sprawy ró ne.ż

Ad. 3 Burmistrza (zał cznik nr 4)ą

  P. Tyrawa – nawi zuj c do spotkania z Prezesem Zakładów Lniarskich „Orzeł” - zapytał oą ą  

dalsze losy budynków po Bielniku.

 Burmistrz  Miasta,  Mirosław  Górecki,  odparł,  i  Zakłady  „Orzeł”  maj  zamiar  zbyć  tż ą ę 

1



nieruchomo ć,  a  zainteresowana  jej  nabyciem  jest  firma  chc ca  prowadzić  działalno ćś ą ś  

spo ywcz . W przypadku braku porozumienia Bielnik b dzie sprzedawany etapami – teren jestż ą ę  

bowiem podzielony.

   P. Tyrawa zapytał równie  o spotkanie z Kupcami dotycz ce sprzeda y alkoholu.ż ą ż

 Burmistrz  wyja nił,  e  jego  celem  było  przypomnienie  obowi zuj cych  przepisów  zś ż ą ą  

uwzgl dnieniem tych,  dotycz cych sprzeda y  alkoholu  osobom nieletnim,  jak  i  b d cym wę ą ż ę ą  

stanie wskazuj cym na jego spo ycie. W spotkaniu udział wzi ł Komendant Komisariatu Policji,ą ż ą  

a zdaniem Burmistrza temat został wyczerpany. 

 Natomiast  p.  Ujma zapytała  o  spotkanie  z  przedstawicielami  Wspólników Karkonoskiego 

Systemu Wodoci gów i Kanalizacji w sprawie przeprowadzenia konkursu. ą

 Burmistrz  oznajmił,  i  w skład Zarz du Spółki  b d  wchodziły  dwie osoby –  Prezes orazż ą ę ą  

Zast pca do spraw eksploatacyjnych. Konkurs na te stanowiska został ogłoszony, a do ko caę ń  

sierpnia  musi  zostać  rozstrzygni ty,  gdy  ko czy  si  kadencja  Członków Rady  Nadzorczeję ż ń ę  

powołanych do Zarz du.ą

Nast pnie Burmistrz powiadomił o maj cych si  odbyć spotkaniach z mieszka cami odno nieę ą ę ń ś  

realizacji inwestycji KSWiK w Kowarach. 

Burmistrz  poinformował  równie  o  otrzymaniu  –  dzi ki  staraniom  pracowników  Urz duż ę ę  

Miejskiego w Kowarach – 150 tys. zł na usuwanie skutków powodzi, co pozwoli na dokonanie 

remontu ul. w. Anny.  Ś

Nast pnie  ę Przewodnicz cy  ą odczytał swoje sprawozdanie (zał cznik nr 5). Natomiastą  

Wiceprzewodnicz cyą ,  Roman Tryhubczak oznajmił,  e  nie organizowano wielu spotka ,  aż ń  

poza tym nie było go w Kowarach.

Komisji Rewizyjnej 

  P. Ujma przedstawiła porz dek obrad oraz odczytała wnioski z posiedzenia, które odbyło sią ę 

1 lipca (zał cznik nr 6).ą

Komisji Bud etu, Planowania i Finansówż

  P. Pohoska odczytała protokół z 11 lipca (zał cznik nr 7).ą

Komisji Sportu, Turystyki i Współpracy z Zagranicą

  P. Kosowski omówił przebieg spotkania z 16 lipca (zał cznik nr 8).ą

Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie „Nysa”

  Burmistrz poinformował o zło eniu wniosku w Euroregionie.ż

Ad. 4  P. Tyrawa wr czył Burmistrzowi oraz Przewodnicz cemu interpelacj  dotycz cę ą ę ą ą 

zmiany organizacji  ruchu na ul.  Jagiello czyka poprzez ustawienie znaków ograniczaj cychń ą  

pr dko ć pojazdów do 40km/h (zał cznik nr 9).ę ś ą
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 P.  Kołodziej  chciał  wiedzieć,  dlaczego  osoba  prowadz ca  siłowni  w  budynku  Miejskiegoą ę  

O rodka Kultury otrzymała wypowiedzenie umowy dzier awy, skoro zainwestowała w remontś ż  

zajmowanego pomieszczenia oraz stoj cy tam sprz t 12 tys. zł.ą ę

Radny  dodał,  e  zaproponowano  jej  inny  lokal,  uzasadniaj c  t  decyzj  wzgl damiż ą ę ę ę  

bezpiecze stwa przeciwpo arowego. ń ż

 Burmistrz  –  poinformowawszy,  i  rozmawiał  z  dzier awc  –  stwierdził,  e  zawarta  z  nimż ż ą ż  

umowa miała okre lone warunki. Natomiast sala widowiskowa w MOK nie spełnia adnychś ż  

warunków bezpiecze stwa, a jej wyj cia ewakuacyjne zastawione s  przyrz dami. ń ś ą ą

Burmistrz podkre lił, i  osoba ta nie wyraziła zgody na adn  z propozycji.ś ż ż ą

 P. Kołodziej oznajmił, e trzy lata temu nie było takiego problemu, pytaj c, jakim prawem -ż ą  

skoro sala nie spełnia wymogów bezpiecze stwa - organizuje si  tam cokolwiek. ń ę

Radny stwierdził, e  drzwi od siłowni s  otwarte, poza tym zawsze kto  tam jest, dlatego te  –ż ą ś ż  

jego zdaniem – jest inny ch tny na wynajem tego pomieszczenia. ę

P. Kołodziej zaapelował o zastanowienie si  nad tym, mówi c, i  Urz d Miejski zamiast pomóc,ę ą ż ą  

neguje wszystko.

Na zako czenie  Radny powtórzył,  e  na  to  miejsce jest  na pewno inny ch tny,  a  wzgl dyń ż ę ę  

bezpiecze stwa, to nie powód, by wymówić umow  dzier awy.ń ę ż

  Burmistrz skonstatował, i  wzgl dy bezpiecze stwa s  najwa niejsze, a umowa zawarta byłaż ę ń ą ż  

na czas okre lony i posiadała dodatkowe wymagania, na co dzier awca wyraził zgod . Obecnieś ż ę  

dobiegła ko ca, natomiast Dyrektor MOK podj ł działania maj ce na celu popraw  warunkówń ą ą ę  

bezpiecze stwa.ń

Burmistrz zaznaczył, e chyli czoła przed dotychczasowym dzier awc , którego współpraca zż ż ą  

Dyrektorem  MOK  układała  si  wzorowo,  dodaj c,  i  przeprowadzono  z  nim  rozmowy  –ę ą ż  

proponowano inne  miejsca,  tote  nie  jest  prawd ,  e  Gmina nie  sprzyja  osobom chc cymż ą ż ą  

prowadzić działalno ć na jej terenie.ś

  Przewodnicz cy poprosił o dostarczenie opinii Stra y Po arnej w tej sprawie. ą ż ż

  Burmistrz dodał, i  nie ma adnego konfliktu, sko czył si  jedynie okres umowy.ż ż ń ę

  

Ad. 5 a)Zatwierdzenia najni szego wynagrodzenia zasadniczego oraz warto ci jednegoż ś  

punktu  w  złotych  w  tabeli  wynagrodzenia  zasadniczego  i  dodatków  funkcyjnych  dla 

pracowników Zarz du Eksploatacji Zasobów Komunalnych w Kowarach.ą

  P. Ławer, Skarbnik Miasta, bardzo dokładnie omówił zało enia projektu uchwały.ż

 Nast pnie  głos  zabrał  p.  Supierz,  Radny  Rady  Powiatu  Jeleniogórskiego,  który  –  jakoę  

pracownik ZEZK – zaproponował zwi kszenie warto ci jednego punktu o 0,50 zł, twierdz c, eę ś ą ż  

wzrost płac nie b dzie nieadekwatny do planowanej od wrze nia podwy ki czynszów.ę ś ż

  P. Ławer wyja nił, i  projekt uwzgl dnia wniosek Dyrektor ZEZK.ś ż ę

 Z  kolei  p.  Klepacz  stwierdziła,  e  wypadałoby d yć do wyrównania  tabel  we wszystkichż ąż  

jednostkach Miasta, nie mo e być tak, i  pracownik MOPS czy ZEZK ma 1000 zł i  5 zł zaż ż  

punkt, a pracownik jednostki o wiatowej 800 zł i 4,50 zł za punkt. Zdaniem Radnej wszyscy wś  

Mie cie powinni godnie yć i zarabiać mniej wi cej podobnie.  ś ż ę
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 P. Ławer odparł, e nie zgadza si  z tym, nale y bowiem ró nicować te kwestie. Skarbnikż ę ż ż  

oznajmił,  i  powinien  zostać  przyj ty  obecny  wniosek,  zaznaczaj c,  e  nic  nie  stoi  naż ę ą ż  

przeszkodzie, by dokonywać zmian cz ciej. ęś

P. Ławer przypomniał, i  uchwała odno nie pracowników o wiaty podj ta została w marcu –ż ś ś ę  

przed ogłoszeniem Rozporz dzenia – dlatego te  nale y znów podj ć ów temat ze wzgl du naą ż ż ą ę  

na głównych ksi gowych, których wynagrodzenia nie mieszcz  si  w tabelach.   ę ą ę

 P.  Pohoska  poinformowała  o  pozytywnym zaopiniowaniu  projektu  przez  Komisj  Bud etu,ę ż  

Planowania i Finansów.

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 11 Radnych (nieobecni:ą ę  

p. Bierowski, p. Kosowski, p. Mazurak, p. Nowicki). Uchwała nr XXVII/136/08 przyj ta zostałaę  

jednogło nie.ś

b)Zatwierdzenia  najni szego  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  warto ci  jednegoż ś  

punktu  w  złotych  w  tabeli  wynagrodzenia  zasadniczego  i  dodatków  funkcyjnych  dla 

pracowników Miejskiej Słu by Ratowniczej.ż

  P. Ławer dokładnie omówił tre ć projektu uchwały.ś

  P. Kołodziej zapytał, czy podwy ki b d  przyznane w ramach bud etu MSR.ż ę ą ż

  P. Ławer zapewnił, e tak si  stanie.ż ę

  P. Pohoska oznajmiła, i  Komisja Bud etu, Planowania i Finansów jednogło nie zaakceptowałaż ż ś  

projekt.

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 11 Radnych (nieobecni:ą ę  

p. Bierowski, p. Kosowski, p. Mazurak, p. Nowicki). Uchwała nr XXVII/137/08 przyj ta zostałaę  

jednogło nie.ś

c)Wyznaczenia  przedstawiciela  Gminy  Kowary  do  Towarzystwa  Budownictwa 

Społecznego „Nasze K ty” Sp. z o.o..ą

 Przewodnicz cy  poinformował  o  pisemnej  zgodzie  p.  Supierza  na  ponowne  pełnienieą  

niniejszej funkcji.

   P. Supierz zło ył sprawozdanie ze swojej działalno ci.ż ś

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  11ą ę  

Radnych  (nieobecni:  p.  Bierowski,  p.  Kosowski,  p.  Mazurak,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr 

XXVII/138/08 przyj ta została jednogło nie.ę ś

d)Zmian w bud ecie miasta na 2008 rok.ż

  P. Ławer szczegółowo omówił wprowadzone zmiany.

  P. Pohoska dodała, e Komisja Bud etu, Planowania i Finansów zaakceptowała je.ż ż

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  11ą ę  

Radnych  (nieobecni:  p.  Bierowski,  p.  Kosowski,  p.  Mazurak,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr 

XXVII/139/08 przyj ta została jednogło nie.ę ś
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Ad. 6  P. Supierz przekazał podzi kowania dla p. Zakrzewskiej, Burmistrza oraz Radyę  

Miejskiej za pomoc w organizacji II Mi dzynarodowego Turnieju Piłki No nej Juniorów. ę ż

 Przewodnicz cy odczytał tre ć zaproszenia na uroczysto ć nadania sztandarów Gimnazjumą ś ś  

im. Stanisława Lema i Liceum im. Stanisława Lema (zał cznik nr 10).ą

  P. Tyrawa poprosił, by do obwieszczenia dotycz cego miejscowych planów zagospodarowaniaą  

przestrzennego  doł czano  informacj  odno nie  graficznego  uj cia  danego  obszaru  lubą ę ś ę  

szczegółowego wykazu ulic, gdy  mieszka cy nie do ko ca wiedz  co to jest plan i e dotyczyż ń ń ą ż  

ich miejsca zamieszkania. Radny zaznaczył, i  na to nie ma si  wpływu, niemniej gdyby obokż ę  

obwieszczenia znalazł si  wykaz ulic, zainteresowanie byłoby wi ksze.ę ę

P. Tyrawa powtórzył, e prosi, by przy kolejnym wyło eniu planu – oprócz obwieszczenia –ż ż  

znalazła  si  informacja  ze  szczegółowym wykazem ulic  na  tablicy  ogłosze  i  w  Biuletynieę ń  

Informacji Publicznej. 

Radny poprosił  równie  o uzupełnienie w BIP zał czników oraz pełnej dokumentacji do już ą ż 

uchwalonych planów zagospodarowania przestrzennego oraz protokołów z posiedze  Komisji,ń  

gdy  ostatnie s  z lutego.ż ą

  Burmistrz odparł, i  sprawdzi to.ż

  Nast pnie p. Tyrawa zapytał o umorzenie Spółce KSWiK podatku od nieruchomo ci w kwocieę ś  

456 tys. zł.

  Burmistrz wyja nił, e po tym, gdy wydał negatywn  decyzj  odno nie wniosku w tej sprawie,ś ż ą ę ś  

Spółka  zwróciła  si  do  Samorz dowego  Kolegium  Odwoławczego,  które  skierowało  doę ą  

Burmistrza pro b  o ponowne rozwa enie tej kwestii, maj c na uwadze interes publiczny. Poś ę ż ą  

analizie sytuacji, bior c pod uwag  wysoko ć stawek oraz zobowi za  w burzliwym okresie,ą ę ś ą ń  

gdy  były  ró nice  w  podatku  obowi zuj cym  a  naliczanym  poprzez  oszacowanie  maj tku,ż ą ą ą  

Burmistrz podj ł decyzj  o umorzeniu wspomnianej kwoty.ą ę

Burmistrz zaznaczył, i  miał na uwadze dobro mieszka ców – nie chciał, aby te kwoty zostałyż ń  

uj te w stawkach za wod  i cieki. ę ę ś

  P. Tyrawa chciał wiedzieć, kiedy i w jakiej formie ujrzy to wiatło dzienne w postaci wykazuś  

instytucji, Spółek, którym Gmina umorzyła podatek.

  Burmistrz zapewnił, e zostanie to obwieszczone zgodnie z obowi zuj cymi przepisami.ż ą ą

 P.  Tyrawa  –  nadmieniwszy,  i  umorzenie  było  w  czerwcu  –  oznajmił,  e  nie  chciałbyż ż  

dyskutować na temat zasadno ci, gdy  nale y to do kompetencji Burmistrza, niemniej Radnyś ż ż  

poinformował,  i  przestudiował  sprawozdania,  bilans  rachunków i  strat  KSWiK,  z  któregoż  

wynika, e zarówno w 2006, jak i 2007 roku strata w Spółce wyniosła 900 tys. zł, a Gminaż  

jeszcze umorzyła podatek w wysoko ci 456 tys. zł.ś

P. Tyrawa wyraził  opini , e jest to ukrywanie kosztów działalno ci Spółki, poniewa  gdybyę ż ś ż  

pokazało si  to w taryfach, wtedy wiadomo byłoby, jakie one s .ę ą

Radny zapytał,  czy  inne  gminy:  Mysłakowice,  Szklarska  Por ba  i  Podgórzyn te  umorzyłyę ż  

jakikolwiek podatek od nieruchomo ci i w jakiej kwocie.ś

  Burmistrz oznajmił, i  to on, jako organ podatkowy podejmuje takie decyzje w ramach swoichż  

kompetencji, nie konsultuj c ich z s siednimi gminami, które notabene płaciły za bezumowneą ą  
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korzystanie z maj tku.ą

Nast pnie Burmistrz przypomniał sytuacj  zwi zan  z ł czeniem Spółek. ę ę ą ą ą

 Z kolei p. Ujma – nawi zuj c do zło onego przez siebie pisma w imieniu mieszka ców ul.ą ą ż ń  

Wiejskiej  –  stwierdziła,  e  zastanawia  si ,  czy  p.  Parkitny  ma zezwolenie  na  prowadzenież ę  

stadniny w tak niewielkiej odległo ci od budynków mieszkalnych.ś

  Burmistrz odparł, i  skierował t  spraw  do odpowiedniego Referatu i postara si , by zostałaż ę ę ę  

rozpatrzona w terminie.

 P. Tyrawa dodał, e Radni s  „bombardowani” problemami pomi dzy p. Strzelczykiem a p.ż ą ę  

Parkitnym – kwesti  zagrodzonej drogi, wiat . P. Tyrawa poprosił o podj cie negocjacji z obuą ą ę  

panami.

 Burmistrz  stwierdził,  i  jest  to  prywatny  spór,  a  wiata  stoi  na  prywatnym  terenie  p.ż  

Strzelczyka. 

  P. Tyrawa zaapelował o zaj cie si  drog , która jest terenem gminnym.ę ę ą

  Burmistrz zapewnił, e je li nale y do Gminy, b dzie udost pniona dla wszystkich.ż ś ż ę ę

  P. Pohoska wyja niła, i  obecnie przebywaj  tam konie p. Parkitnego, a niegdy  wiata i szlakś ż ą ś  

stanowiły atrakcj  turystyczn . Radna dodała, e gdy groziła mu grzywna i mandat, p. Parkitnyę ą ż  

udost pnił t  drog , lecz jedynie na dwa, trzy tygodnie. Ponadto p. Pohoska zaznaczyła, i  to p.ę ę ę ż  

Parkitny zdemolował ogrodzenie, robi c pastwisko ł cznie z drog , w wyniku czego obecnieą ą ą  

nie funkcjonuje tak pi kny szlak.ę

  P. Ujma uzupełniła, e oznaczenia szlaku na drzewach zostały zamalowane.ż

  P. Tyrawa powtórzył, i  nale y podj ć negocjacje. ż ż ą

  Natomiast p. Machnica zapytał o basen.

  Burmistrz poinformował o prowadzeniu rozmów z inwestorem, podkre laj c, e nie chciałbyś ą ż  

zdradzać szczegółów.

  P. Machnica skwitował, i  to samo słyszał 15 miesi cy temu, a co  trzeba z tym zrobić.ż ę ś

  Burmistrz zapewnił o prowadzeniu rozmów w tej sprawie – opracowane stanowisko zostanie 

przedstawione Radnym.

  Przewodnicz cy poprosił o wystosowanie pisma do Koła Łowieckiego „Knieja” odno nie muruą ś  

przy ul. Jeleniogórskiej, a je li nie przyniesie to efektu – o zawiadomienie Inspektora Nadzoruś  

Budowlanego w Jeleniej Górze. 

 Burmistrz oznajmił, e rozmawiał na ten temat z nowym Prezesem Koła, lecz nie otrzymałż  

odpowiedzi, tote  skieruje pismo.ż

Nast pnie – zaprosiwszy Radnych na Dni Kowar –  Burmistrz omówił  szczegóły zwi zane zę ą  

organizacj  XI Wjazdu Kolarskiego na Okraj, który odb dzie si  15 sierpnia.ą ę ę

 Z  kolei  p.  Ujma stwierdziła,  i  chciałaby  usłyszeć,  kiedy  zostanie  rozstrzygni ty  problemż ę  

udost pnienia wspomnianej drogi, przypominaj c, e wniosek w tej sprawie Komisja Rewizyjnaę ą ż  

zło yła 11 lutego. Radna odczytała go:  ż „Komisja zwraca si  z wnioskiem o podj cie działaę ę ń  

celem udro nienia dróg gminnych poprzez usuni cie zagrodze  w okolicach Kowar Górnych iż ę ń  

rednich. Drogi pozagradzane s  przez Pana Parkitnego”.Ś ą

 Burmistrz poprosił o par  dni na spotkanie si  z p. Parkitnym oraz zorientowanie si  w teję ę ę  
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sytuacji.

  P. Pohoska zaproponowała powrót do starych uzgodnie .ń

Nast pnie - jako e nie było wi cej spraw wymagaj cych omówienia – Przewodnicz cy oę ż ę ą ą  

11:04 zamkn ł XXVII Sesj  Rady Miejskiej w Kowarach. ą ę

Protokół sporz dziła:                                                             Przewodnicz cyą ą

Sylwia W troba                                                             Rady Miejskiej w Kowarach    ą
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